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De fractie heeft de volgende vragen:

De vier ondernemers van Biomoer zagen zich in februari 2019 genoodzaakt om de handdoek in de 
ring te gooien, nadat zij sinds 2011 probeerden om de vergistingscapaciteit uit te breiden.

Door onder meer de jarenlange juridische gevechten en door het gebrek aan medewerking door de 
gemeente Bergen op Zoom liep het uiteindelijk op niets uit. Het bedrijf ging failliet en na verschillende 
onderhandelingen is het bedrijf Fertikal nu eigenaar van het bedrijf.

Fertikal heeft zich ontwikkeld tot een wereldspeler in mestverwerking. Het bedrijf exporteert tot in 
Vietnam en Cambodja. In 2014 werd de productie-installatie volledig gemoderniseerd; ze behoort tot 
de grootste in Europa. In Kallo net over de grens doen ze aan zo’n 200.0000 ton aan co-vergisting.

Wil Fertikal het vergisten hervatten, dan zijn ze gebonden aan de huidige vergunning met een 
verwerkingscapaciteit van zo'n 25.000 ton. De procedure om de vergunningcapaciteit uit te breiden 
liep vorig jaar stuk bij de Raad van State. Voorwaarde bij de vergisting in Moerstraten is de koppeling 
met het melkveebedrijf. Er moeten dus weer koeien staan in de, nu nog, lege stallen. Volgens de 
laatste berichten zijn ze daar mee bezig. Zij het nog niet succesvol.

Wordt er niet voor vergisting gekozen dan is het de vraag waarvoor de installatie gebruikt kunnen 
worden. Mogelijk voor mestopslag. De markt kampt met een groot tekort aan opslagmogelijkheden. In 
dat geval kan het vee achterwege blijven. Het gevolg kan zijn dat het vrachtverkeer in het gebied 
toeneemt door de aanvoer van mest richting het bedrijfsterrein van Biomoer. Ook over activiteiten om 
de huidige opslagcapaciteit te gaan vergroten wordt door het bedrijf nu nagedacht, zo blijkt uit 
gesprekken met omwonenden. Andere huidige opstart-tekenen voor omwonenden zijn onder andere 
oplopende stankoverlast.

Deze stankoverlast en veel meer verkeersbewegingen op het platteland moeten we niet willen. Naast 
vervuilingsrisico’s welke leiden tot stank, overbemesting en milieuschade, blijkt keer op keer uit 
landelijke onderzoeken dat mestverwerking gepaard gaat met fraude en afvaldump uit illegale circuits. 
We moeten ons sterk afvragen of wij, binnen onze gemeente zo’n “ beerput” willen hebben.

Ook de Provincie Brabant heeft te kennen gegeven geen voorstander te zijn van dit soort activiteiten 
op het platteland.



We zijn ook benieuwd hoe ons college daar naar kijkt op dit moment.

We hebben de volgende vragen:

1. Bent u op de hoogte van de huidige activiteiten van het bedrijf Fertikal inzake Biomoer?
2. Bent u ook op de hoogte van eventuele uitbreidingsplannen van dit bedrijf op deze locatie?
3. Wat is de mening van het college op dit moment inzake mestverwerking en mestvergisting, 

aangezien men indertijd geen tegenstander bleek van de uitbreidingsplannen van Biomoer, 
terwijl buurgemeente Bergen op Zoom wel tegen deze uitbreidingsplannen was?

4. Bent u op de hoogte over eventueel provinciaal draagvlak hiervoor?

Namens de fractie van 
GroenLinks, Christian Villée
PvdA, Michael Yap 

Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1. We hebben begrepen dat Fertikal het bedrijf in eigendom heeft overgenomen;

2. Begin dit jaar heeft op ambtelijk niveau een orienterend gesprek plaatsgevonden met de 
eigenaar, waarbij de plannen voor een andere functie, zijnde opslag van mest, is besproken. 
Eventuele uitbreidingsplannen zijn in dit gesprek niet aan de orde geweest. Wel is aangegeven 
dat mestopslag als hoofdactiviteit in strijd is met het vigerende bestemmingsplan en dat voor 
medewerking hieraan een besluit van het college en/of gemeenteraad nodig is. Mocht hiervoor 
een aanvraag worden ingediend dan zal deze via de gebruikelijke weg worden behandeld.

3. Er is op dit moment nog geen bestuurlijk standpunt ingenomen, aangezien er geen formeel 
verzoek is ingediend;

4. Het is niet bekend of er provinciaal draagvlak is voor de locatie Biomoer.

Met vriendelijke groet,
Namens het college van burgemeester en wethouders,

Cees Lok 


